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Positions and Meanings of the Sufi Symbol in the Prophetic Compliments of 1bn El-
KHALOUF EL-Qassantini

Abstract

This article discusses the phenomenon of using the mystic symbol in the prophet praises since
it was considered as one of the poetical arts that sufis spread among the poets whose artistic
levels were varied in this topic. Some of them failed in dealing with it while others explained
it perfectly. Among the poets of the second category, Ibn-Elkhalouf El-Qassantini who
specified for it a whole divan entitled" Djenye el —Djannateyne fi madh kheir € firkateyne".
That is why he was chosen as an example for this study.

Keywords: Symbol, sufism, prophet praise, woman, alcohol.

Endroits et significations du symbole soufi dans les compliments prophétiques d’lbn El-
KHALOUF EL-Qassantini

Résumé

Cet article traite du phénomene de I'emploi du symbole soufi dans les louanges prophétiques
comme |'un des arts de la poésie gue les soufis ont fait connaitre auprés des poetes dont la
créativité variait et leurs niveaux technigques variaient dans ce but entre un échec court et un
échec glorifié. Parmi les poétes de la seconde catégorie, « Ibn Al-Khalouf Al-Qusentini », qui
lui a consacreé tout un recueil intitulé «Djenye el-Djannateyne fi madh kheir el firkateyne», et
qui est le modéle de cette étude.

Mots-clés: Symbole, soufisme, louange prophétique, femme, vin.
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